

## 橡胶粉与SBS复合改性沥青路用性能与微观结构

韦大川<sup>1</sup>,王云鹏<sup>1</sup>,李世武<sup>1</sup>,邱雪鹏<sup>2</sup>,冉祥海<sup>2</sup>,姬相玲<sup>2</sup>

1.吉林大学 交通学院, 长春 130022; 2.中国科学院长春应用化学研究所

高分子物理与化学国家重点实验室和高分子工程实验室, 长春 130022

收稿日期 2007-9-5 修回日期 2007-11-5 网络版发布日期 2008-4-22 接受日期 2007-11-5

### 摘要

采用废旧橡胶粉和热塑性弹性体SBS复合改性道路石油沥青AH 90, 分别进行了性能测试试验和结构分析试验, 结果表明: 改性后沥青的针入度明显下降, 延度和弹性恢复明显增加, 软化点升高, T800升高, T1.2降低, 沥青的高温稳定性和低温变形能力均有较大改善。

关键词 [道路工程](#) [废旧橡胶粉](#) [SBS](#) [复合改性](#) [沥青](#) [性能与结构](#)

分类号

## The physical properties and microstructure of waste rubber powder and SBS complex modified asphalt

Wei Da-chuan<sup>1</sup>, Wang Yun-peng<sup>1</sup>, Li Shi-wu<sup>1</sup>, Qiu Xue-peng<sup>2</sup>, Ran Xiang-hai<sup>2</sup>, Ji Xiang-ling<sup>2</sup>

1.College of Transportation, Jilin University, Changchun 130022, China; 2.State Key Laboratory of Polymer Physics and Chemistry and Laboratory of Polymer Engineering, Changchun Institute of Applied Chemistry, Chinese Academy of Sciences, Changchun 130022, China

### Abstract

Waste rubber powder and thermoplastic elastomer SBS were used to modify heavy highway asphalt AH 90. The physical properties of the modified asphalt were measured and its microstructure was analyzed. Results show that, after modification, the penetration obviously decreases; the ductility and elastic recovery significantly increase; the softening point and the equivalent softening point T800 increase while the equivalent brittle point T1, 2 decreases. The stability of the modified asphalt at high temperature and its deformability at low temperature are both greatly improved.

**Key words** [road engineering](#); [waster rubber powder](#); [SBS](#); [complex modification](#); [asphalt](#) [properties and structure](#)

DOI:

通讯作者 李世武 [shiwu@jlu.edu.cn](mailto:shiwu@jlu.edu.cn)

### 扩展功能

#### 本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [PDF\(579KB\)](#)

▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

▶ [参考文献](#)

#### 服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [复制索引](#)

▶ [文章反馈](#)

▶ [浏览反馈信息](#)

#### 相关信息

▶ [本刊中 包含“道路工程”的 相关文章](#)

▶ [本文作者相关文章](#)

- [韦大川](#)
- [王云鹏](#)
- [李世武](#)
- [邱雪鹏](#)
- [冉祥海](#)
- [姬相玲](#)